
 

Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti 

ZÁPISNICA 

zo zasadnutia dňa 30.11.2022 

Zasadnutie: 30.11.2022 o 16.00 h 

Prítomní: J. Vydra, A. Sarlós, A. Hájková, M. Ondrejkovič, P. Peceň, A. Pekár, L. Točka, V. Weber 

 

Neprítomní: T. Kratochvílová (osp.) 

Otvorenie, schválenie programu 

Poslanec Vydra privítal členov komisie, otvoril komisiu dopravy, mobility a bezbariérovosti, 

vysvetlil stiahnutie z programu informačného materiálu pre miestne zastupiteľstvo o vykonaných 

rozpočtových opatreniach v treťom štvrťroku 2022 z finančného oddelenia a zaradenie namiesto 

neho bodu o prerokovaní návrhu rozpočtu. 

Program zasadnutia: 
1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia 
2. Informácia o čerpaní kapitálových výdavkov mestskej časti Bratislava-Petržalka 

rozpočtovaných z prostriedkov rezervného fondu (p. Orságová) 
3. Návrh rozpočtu pre rok 2023 (p. Orságová) 
4. Návrh VZN MČ Bratislava-Petržalka, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2012 o určení 

výšky príspevku a spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách 

a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti MŠ Bratislava-Petržalka v znení 

VZN č. 4/2013, č. 3/2015, č. 4/2019, č. 7/2019, č. 15/2019, č. 18/2019, č. 4/2021 a č. 

2/2022 (p. Garanová/Brťková) 

5. Návrh na prenájom nebytových priestorov v objekte bývalej materskej školy Fedinova 7, 

Bratislava - Petržalka, ako prípad hodný osobitného zreteľa (p. Baumann) 

6. Návrh na prenájom nebytových priestorov v objekte bývalých detských jaslí Haanova 7, 

Bratislava-Petržalka, ako prípad hodný osobitného zreteľa (p. Baumann) 

7. Návrh na zrušenie  Miestneho podniku verejnoprospešných služieb Petržalka (p. 

Baumann) 

8. Súhlas miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka s rozšírením 

predmetu podnikania (p. Baumann) 

9. Rôzne 

 

Uznesenie:  Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti – hlasovanie k otvoreniu a schváleniu 

programu. 

Hlasovanie: Prítomných: 8            Za: 8              Proti: 0             Zdržal sa: 0         Nehlasovali: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

Mestská časť 

BRATISLAVA-PETRŽALKA 



K bodu č. 2: Informácia o čerpaní kapitálových výdavkov mestskej časti Bratislava-Petržalka 

rozpočtovaných z prostriedkov rezervného fondu (p. Orságová) 

Pani Orságová podrobne vysvetlila Informáciu a čerpaní kapitálových výdavkov mestskej časti 

Bratislava-Petržalka rozpočtovaných z prostriedkov rezervného fondu. Vysvetlila jednotlivé možnosti 

podľa predloženého materiálu. 

Diskusia: 

J. Vydra pre objasnenie povedal, že keby sme neurobili to, že tie prostriedky vrátime do rozpočtu, 

museli by sme čakať až na záverečný účet a mohli by sme tieto finančné prostriedky použiť až po 

prvej polovici budúceho roka. Pri tomto materiáli ide teda o to, aby sme peniaze mohli používať čo 

najskôr  

Uznesenie: Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti o d p o r ú č a Miestnemu zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava-Petržalka 

z o b r a ť  n a  v e d o m i e  

informáciu o čerpaní kapitálových výdavkov rozpočtovaných z prostriedkov rezervného fondu a  

s p l n o m o c n i ť  

starostu v termíne do 31.12.2022 na vykonanie rozpočtového opatrenia, ktorým bude znížený prevod 

finančných prostriedkov z rezervného fondu a zároveň znížené kapitálové výdavky rozpočtované 

z rezervného fondu   

Hlasovanie: Prítomných: 8            Za: 8              Proti: 0             Zdržal sa: 0         Nehlasovali: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

K bodu č.3: Návrh rozpočtu (Orságová) 

Pani Orságová vysvetlila, že mestská časť nechce ísť do rozpočtového provizória, preto z tohto 

dôvodu predkladá návrh rozpočtu. Podrobne vysvetlila položky na strane príjmov aj výdavkov. Tento 

rozpočet bolo podľa nej ťažké zostaviť, pretože príjmy sa nenavyšujú takým tempom ako výdavky. 

Nárast príjmov je len minimálny a predpokladá sa na úrovni o niečo málo vyššie ako tohto roku. 

Naopak výdavkové položky mestskej časti rastú, je to z dôvodu zaťaženia rozpočtov obcí zo strany 

štátu. Preto sa urobili reštrikcie, ale výdavky sú podobne nastavené ako na rok 2022. Investície sú vo 

veľmi malej výške.  Zapájame rezervný fond na pokrytie bežných výdavkov. Podrobne vysvetlila 

jednotlivé položky výdavkov.  

Diskusia: 

J. Vydra pripomenul, že vláda chystá novelu, že samosprávy by mali dostať nielen dane z fyzických 

osôb, ale v budúcnosti aj časť daní z príjmov právnických osôb. Nevie sa však, či a kedy sa toto 

schváli. 



V. Weber sa pýta, prečo je v programe výstavby chodníkov a cyklotrás a pod presne 0 eur. Pani 

Orságová vysvetľuje,  že na tieto položky boli vždy kapitálové výdavky a preto prostriedky ktoré sa 

vrátia do rozpočtu z rezervného fondu môžu byť postupne zapracované práve na tieto položky. 

Miestny úrad išiel pri návrhu rozpočtu s výdavkami len na takú úroveň , na ktorú sme si boli istí, že tie 

peniaze budeme mať.  

A. Sárlos žiada doplniť do programu výstavby chodníkov, cyklotrás a pod finančné prostriedky aspoň 

na začatie projektových dokumentácii k budúcej výstavbe.  

A. Hájková navrhla, aby projektové dokumentácie, ktoré spomína p. Sarlós išli z položky poslanecké 

priority, keďže tieto dokumentácie a následná výstavba sú prioritou viacerých poslancov. 

Uznesenie:  Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti o d p o r ú č a Miestnemu zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava-Petržalka 

s c h v á l i ť   

a) rozpočet mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2023 s príjmami a výdavkami v čiastke 56 495 
867 EUR     

b) použitie rezervného fondu mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2023 v čiastke 2 859 350 EUR 
c) poverenie starostu upravovať v priebehu roka záväzné ukazovatele a vykonávať rozpočtové 

opatrenia na rok 2023 : 

1. v plnej výške v prípade účelovo určených finančných prostriedkov poskytnutých zo štátneho 
rozpočtu, z Európskej únie a iných prostriedkov zo zahraničia poskytnutých na konkrétny účel, 
z rozpočtu iného subjektu verejnej správy a účelovo poskytnutých darov 

2. vykonávať presun rozpočtovaných príjmov v rámci schváleného rozpočtu, pričom sa nemenia 
celkové príjmy 

3. vykonávať presun rozpočtovaných výdavkov medzi programami do výšky 10%  a medzi 
podprogramami a prvkami v rámci jedného programu do výšky 20% pri zabezpečení 
vyrovnanosti alebo prebytku bežného rozpočtu, pričom pri dodržaní % limitu sa vychádza zo 
schváleného rozpočtu celého programu, z ktorého resp. v rámci ktorého sa vykonáva 
jednotlivý presun 

4. vykonávať rozpočtové opatrenia zmenou príjmov a výdavkov pri zabezpečení vyrovnanosti 
alebo prebytku rozpočtu do výšky 50 000 EUR 
 

z o b r a ť  n a  v e d o m i e 

a) výhľad rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka na roky 2024 a 2025  
b) odborné stanovisko miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-Petržalka k Návrhu rozpočtu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2023 s výhľadom do roku 2025 
Hlasovanie: Prítomných: 8            Za: 2              Proti: 0             Zdržal sa: 6         Nehlasovali: 0 

Záver: Uznesenie nebolo schválené. 

K bodu č. 4.: Návrh VZN MČ Bratislava-Petržalka, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2012 o určení 

výšky príspevku a spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 

zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti MŠ Bratislava-Petržalka v znení VZN č. 4/2013, č. 

3/2015, č. 4/2019, č. 7/2019, č. 15/2019, č. 18/2019, č. 4/2021 a č. 2/2022 (pani Soneková) 



Pani Soneková predstavila návrh VZN, v ktorom sa navrhuje zmeniť finančné pásmo výšky príspevku 

na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach. Zvyšujú sa ceny vstupov – náklady 

na potraviny a pod., treba to nejakým spôsobom kompenzovať. Zvýšenie predstavuje sumu približne 

20 Eur/dieťa.   

Diskusia: 

V. Weber sa spýtal, či vieme porovnať výšku finančného pásma v porovnaní s inými mestskými 

časťami. Pani Soneková odpovedala, že obvolala všetky väčšie mestské časti ktoré mali v súčasnosti 

finančné pásmo 3 okrem MČ Dúbravka, ktorá mala doteraz finančné pásmo 2. Na jej dotaz jej ostatní 

odkázali, že po novom roku asi všetci pôjdu do finančného pásma 5.    

Uznesenie:  Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti o d p o r ú č a Miestnemu zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava-Petržalka  

s c h v á l i ť 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. ../2022  

zo dňa ... 12. 2022, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie č. 1/2012 zo dňa 17. 04. 

2012 o určení výšky príspevku a spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov  

v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti  

Bratislava-Petržalka v znení neskorších dodatkov. 

Hlasovanie: Prítomných: 8            Za: 8              Proti: 0             Zdržal sa: 0         Nehlasovali: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

K bodu č.  5: Návrh na prenájom nebytových priestorov v objekte bývalej materskej školy Fedinova 

7, Bratislava - Petržalka, ako prípad hodný osobitného zreteľa (p. Baumann) 

Pán V. Baumann objasnil historické pozadie tohto nájmu. V roku 2012 nikto nečakal, že budeme 

potrebovať vyriešiť situáciu – zabezpečiť stravu pre nami zriadenú materskú školu v roku 2022. Zišli 

sa tu základné faktory -  prvým bola priorita umiestniť všetky deti do troch rokov do materských škôl 

a vďaka tomu zriadiť novú MŠ, druhý – BSK sa obrátilo na MČ s požiadavkou aby bol odklad 

ukončenia nájmu pre Vysnívaný domov, kým zabezpečia kapacity pre daných klientov. Problém 

nastáva pri zriadení kuchyne, pretože kým jedno zariadenie s kuchyňou by malo jeden deň skončiť, 

od toho dátumu by mala fungovať kuchyňa pre materskú školu, aby nebola prevádzka materskej 

školy z dôvodu stravovania prerušená. Čo pri všetkých povoleniach, schváleniach a zaradení do siete 

nie je možné. Návrh je predĺžiť zmluvu do 30.6.2023, aby sa v priebehu letných mesiacov, kedy 

materská škola nie je v prevádzke, podarilo sprevádzkovať kuchyňu a zaradiť ju do siete pre potreby 

materskej školy. 

Diskusia: 

V. Weber sa spýtal, kto navrhuje nájomnú sumu uvedenú v plnení nájmu. P. Baumann vysvetľuje, že 

vychádzajú z predchádzajúcich nájmov. J. Vydra dodáva, že zastupiteľstvo môže navrhnúť inú sumu, 

ale mala by s tým druhá strana – v tomto prípade BSK súhlasiť. V. Weber povedal, že starosta uviedol, 



že mestská časť má kapacity umiestniť týchto seniorov do iného miesta. P. Baumann to vysvetlil, že 

asi sa jedná o priestor na Znievskej, ale títo seniori nie sú naši, ktorí by boli našimi klientmi, ale BSK.    

Uznesenie: Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti o d p o r ú č a Miestnemu zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava-Petržalka  

s c h v á l i ť   

Ako prípad hodný osobitého zreteľa v zmysle §9a ods. 9 písm. c zák. SNR č. 138/199 Zb. o majetku 

obci v znení neskorších predpisov, nájom nebytových priestorov na I a II. nadzemnom podlaží 

v bývalej časti MŠ a služobného bytu o celkovej ploche 1139,58 m² v objekte Fedinova 7, 851 01 

Bratislava, súpisné číslo 1129, nachádzajúceho sa na pozemku reg. „C“ KN parc. č. 3420, pre 

Bratislavský samosprávny kraj, Sabinovská 16, POBOX 106, 820 05 Bratislava 25, IČO:36063606, za 

účelom prevádzkovania Špecializovaného zariadenia, Materskej školy, Zariadenia pre deti do 3 rokov 

a jedálne zameranej na seniorov Petržalky na dobu určitú od 01.01.2023 do 30.06.2023, za cenu 

10€/m² ročne. 

Zmluva o nájme časti pozemku bude podpísaná do 60 dní od schválenia uznesenia v miestnom 

zastupiteľstve. V prípade, že nájomná zmluva v tejto lehote nebude nájomcom podpísaná, toto 

uznesenie stratí platnosť.  

Hlasovanie: Prítomných: 8            Za: 6              Proti: 0             Zdržal sa: 2         Nehlasovali: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

K bodu č. 6: Návrh na prenájom nebytových priestorov v objekte bývalých detských jaslí Haanova 

7, Bratislava-Petržalka, pre Občianske združenie „MATKA“, Černyševského 44, 851 01 Bratislava, 

ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

Bez diskusie 

Uznesenie: Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti o d p o r ú č a Miestnemu zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava-Petržalka  

s c h v á l i ť   

ako prípad hodný osobitého zreteľa v zmysle §9a ods. 9 písm. c zák. SNR č. 138/1991 Zb. o majetku 

obci v znení neskorších predpisov, nájom nebytových priestorov v objekte bývalých detských jaslí 

o celkovej ploche 837 m² v objekte Haanova 7, 851 01 Bratislava, súpisné číslo 2469 na pozemku reg.  

„C“ KN parc. č. 234 3574m² pre Občianske združenie „MATKA“, Černyševského 44, 851 01 Bratislava, 

IČO: 31818757, za účelom poskytovania zdravotnej starostlivosti v odbore psychiatria formou 

ambulantnej a stacionárnej psychiatrickej starostlivosti na dobu určitú od 1.1.2023 do 31.12.2023 za 

cenu 1,50 €/m²/rok za nebytové priestory a za cenu 0,50 €/m²/rok za záhradu prislúchajúcu 

k objektu. 

Zmluva o nájme časti pozemku bude podpísaná do 60 dní od schválenia uznesenia v miestnom 

zastupiteľstve. V prípade, že nájomná zmluva v tejto lehote nebude nájomcom podpísaná, toto 

uznesenie stratí platnosť. 



Hlasovanie: Prítomných: 8            Za: 8              Proti: 0             Zdržal sa: 0         Nehlasovali: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

 

K bodu č. 7: Návrh na zrušenie  Miestneho podniku verejnoprospešných služieb Petržalka (p. 

Baumann) 

Pán Baumann vysvetlil prítomným členom dôvody tohto konania, že po zriadení Oddelenia správy 

verejného priestranstva sa z podniku VPS stala len s. r. o., ktorá spĺňala len predpísané náležitosti, ale 

nevykonávala žiadnu činnosť, preto jej ďalšia existencia nemá zmysel, preto je vhodné ju zrušiť. 

Bez diskusie 

Uznesenie: Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti o d p o r ú č a Miestnemu zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava-Petržalka  

s c h v á l i ť   

Zrušenie Miestneho podniku verejnoprospešných služieb Petržalka, IČO: 00492 485, k 31.12.2022, 

bez právneho nástupcu. 

Hlasovanie: Prítomných: 8            Za: 8              Proti: 0             Zdržal sa: 0         Nehlasovali: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

K bodu č. 8 : Súhlas miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka s rozšírením 

predmetu podnikania (p. Baumann) 

P. Baumann vysvetli, že rozširovaním činnosti oddelenia správy verejných priestranstiev si vieme 

mnohé veci v rámci mestskej časti robiť vo vlastnej réžii a dokonca nám vznikajú možnosti, kedy by 

sme vedeli robiť činnosti, aj na miestach, ktoré nemáme vo vlastnej správe. Tým ale samozrejme 

vznikajú požiadavky, že by sme predmetné činnosti mali vykonávať v zmysle rozšírenia predmetu 

podnikania.  

Bez diskusie 

Uznesenie: Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti o d p o r ú č a Miestnemu zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava-Petržalka  

s c h v á l i ť   

Súhlas s výkonom podnikateľskej činnosti mestskej časti Bratislava-Petržalka v rozsahu živnosti..... 

Hlasovanie: Prítomných: 8            Za: 8              Proti: 0             Zdržal sa: 0         Nehlasovali: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 



K bodu č. 9: Rôzne 

L. Točka sa pýta, kedy sa budú riešiť dozorné komisie? P. Vydra mu vysvetlil, že v Petržalke máme dve 

dozorné rady, jedna je v rámci Športových zariadení Petržalky, týkajúca sa najmä plavárne a druhá pri 

Bytovom podniku, obe sú bez nároku na honorár. Podľa Vydru by sa teraz mali poslanci sústrediť na 

odporúčania na neposlancov ako členov komisie a členov Rád školy pri jednotlivých základných 

školách. Nové dozorné rady sa budú zrejme vytvárať na najbližšom miestnom zastupiteľstve 

M. Ondrejkovič sa spýtala, či sa komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti môže na zasadnutiach 

zaoberať aj podnetmi, projektmi a riešeniami v prípadoch, kde Mestská časť nie je správca a kde je 

práve správca Magistrát a následne tlačiť na Magistrát s potrebou riešenia týchto problémov. 

Poslanec Vydra jej odvetil, že samozrejme, komisia sa môže zaoberať aj takýmito prípadmi. Vhodné je 

potom spolupracovať s mestskými poslancami za Petržalku. 

A. Sarlós požaduje od úradu komplexné informácie k debarierizačným opatreniam, rekonštrukcii ciest 

a chodníkov a zrealizovaným cyklotrasám za posledné 4 roky v pôsobností MČ Bratislava-Petržalka. 

Rovnako tak zoznam k debarierizačným opatreniam, rekonštrukcii ciest a chodníkov a plánom 

pripravovaných úsekov cyklotrás na najbližšie 4 roky v pôsobností MČ Bratislava-Petržalka. Tajomník 

komisie p. Lučanič p. Sarlósa upozornil, že komisia je poradným orgánom miestneho zastupiteľstva 

a že tajomník komisie nemá takú možnosť zadávať úlohy kolegom z úradu na vypracovanie odpovedí 

k jeho otázkam. P. Sarlósovi preto spolu s J. Vydrom odporučili, aby sa so svojimi požiadavkami  

a otázkami obrátil cez zastupiteľstvo s interpeláciou na pána starostu. 


